
STYRELSEPROTOKOLL 4/2022 
 
Protokoll fört vid Svenska Finlands folktings styrelsemöte måndagen den 7 december 2022 kl. 
14.37-16.19 på Riksdagen 
 
Sandra Bergqvist, SFP (x) Kjell Wennström, SFP  (-)  
(från 15.14)  
 
Viceordförande  
Matilda af Hällström, Saml (-) Kimmo Sasi, Saml   (-)  
Johan Kvarnström, SDP (x)  Nils-Johan Englund, SDP   (-) 
(från 14.37) 
 
Medlem  
Freja Pontán, SFP  (-) Peter Hackman, SFP   (x) 
Suzanne Sjöholm, SFP (x) SFP Petteri Kaleva, SFP   (-) 
(till 16.14) 
Niklas Mannfolk, SFP  (x) SFP Solveig Halonen, SFP  (-) 
Catharina von Schoultz, SFP  (x)  SFP Christoffer Hällfors, SFP   (-) 
Michael Nyberg, SFP  (x) SFP Marie Bergman-Auvinen, SFP (-) 
Catarina Silvander, SFP  (-) SFP Antti Koivukangas, SFP  (x) 
Helena Boucht-Lindeman, SFP (x) SFP Monica Asplund, SFP  (-)  
Roberth Sjöström, SFP  (x) SFP Johanna Borg, SFP  (-) 
Thorolf Sjölund, Saml  (x) Virva Wahlstedt, Saml  (-) 
Michael Berner, Saml  (x) Annika Warras-Stjernvall, Saml  (-) 
Anna Caldén, SDP  (-) Carita Henriksson, SDP  (-) 
Anton Nilsson, Åland  (-) Wille Valve, Åland  (-) 
Liz Mattsson, Åland  (-) Jesper Josefsson, Åland  (-)  
Katarina Alanko, de gröna (-) Anna Funck, VF  (-) 
May-Gret Axell, KD (x)  Pia-Maria Gardberg, de gröna   (-)  
(till 16.04) 

 
Närvarande tjänstemän:  
Christina Gestrin 
Kristina Beijar  
Camilla Grundström 
Anna Jungner-Nordgren 
Maria Larma 
Christine Kotzev 
Johan Lindholm 
 
 
 
§1. Mötet öppnas 

Andra vice ordförande Johan Kvarnström öppnade mötet klockan 14.37.  
 
§2. Stadgeenlighet och beslutsförhet 

Beslut:  
Mötet konstaterades vara stadgeenligt sammankallat och beslutfört.  
 
§3. Val av protokolljusterare 

Beslut:  
Till protokolljusterare valdes Roberth Sjöström och Antti Koivukangas.   
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§4. Godkännande av föredragningslistan 

Beslut:  
Föredragningslistan godkändes.  
 
§5. Protokoll från föregående möte    
 
Beslut:  
Protokollet från mötet 18.10.22, bilaga 1, godkändes.  
 
§6. Verksamhetsplanen 2023–2024    

Christina Gestrin redogjorde för verksamhetsplanen i bilaga 2.  

May-Gret Axell lyfte integrationen på svenska samt vikten av att i skolorna visa att svenskan är 

lika viktig som finskan i vårt tvåspråkiga land. 

Suzanne Sjöström sade att det är viktigt att skapa positiva attityder till det svenska i de 

finskspråkiga skolorna, att Folktinget kunde satsa mera resurser på den verksamheten. Hon 

konstaterade vidare att det också är viktigt med svenskt program i de svenska skolorna, särskilt 

på språköarna. 

Michael Nyberg påpekade att det på förra styrelsemötet utlovades att en formulering om att 
Folktinget ska arbeta för mer läkarutbildning på svenska skulle skrivas in i verksamhetsplanen. 

Beslut:  
Styrelsen godkände för sin del utkastet till verksamhetsplan 2023–2024 kompletterat med ett 
tillägg om att Folktinget arbetar för att utbildningen av läkare och annan vårdpersonal på 
svenska svarar mot behovet i samhället, bilaga 2.  

Styrelsen beslöt vidare föreslå att sessionen godkänner verksamhetsplanen och gav kansliet rätt 
att göra tekniska korrigeringar i verksamhetsplanen.  

*** 

Noterades att ordförande Sandra Bergqvist anlände till mötet klockan 15.14. 

Noterades att andra vice ordförande Johan Kvarnström gav över ordförandeskapet till Sandra 

Bergqvist efter att § 6 slutbehandlats. 

*** 
 

§7. Folktingets målsättningar för regeringsprogrammet 2023 

 

Beslut:  

Styrelsen godkände Folktingets målsättningar för regeringsprogrammet 2023, bilaga 3.  

Styrelsen gav kansliet rätt att göra tekniska korrigeringar i dokumentet.  

Ett lanseringstillfälle ordnas i januari 2023. 

 

§8. Ekonomi 

Christina Gestrin redogjorde för det ekonomiska utfallet per november, bilaga 4 samt utkast 
till budget för år 2023, bilaga 5.  

Gestrin berättade att november månad varit en aktiv månad. Utfallet tyder på ett plus-minus-
noll resultat. I slutet av året finns möjlighet att vid behov anhålla om stöd från Garanterna. Den 
allmänna kostnadsutvecklingen syns i utkastet till budget för år 2023. Budgeten går hand i hand 
med verksamhetsplanen. 
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Beslut:  
Styrelsen antecknade det ekonomiska utfallet per november 2022 bilaga 4 för kännedom och 
godkände budgetförslaget för år 2023, bilaga 5.  

§9. Allmänpolitisk diskussion 

Folktingsordförande Sandra Bergqvist inledde den allmänpolitiska diskussionen med att 
konstatera att frågan om samarbetet mellan välfärdsområdena är högaktuell. Det är viktigt att få 
ett samarbetsavtal mellan de tvåspråkiga välfärdsområdena till stånd. Vård på svenska (VPS-
gruppen) har jobbat mycket med frågan men det känns som om välfärdsområdena inte har 
saken under kontroll. Varje välfärdsområde har inte möjlighet att upprätthålla all service själv, 
ett bra samarbetsavtal är avgörande. Men helhetstänket saknas, man fokuserar mest på det egna 
välfärdsområdet. Den svenskspråkiga servicestrukturen är ännu oklar. Avtalet om vissa 
svenskspråkiga tjänster behövs för att alla ska få tillgång till expertis på svenska. Det betyder 
inte att man alltid ska få all slags vård från det närmaste servicestället utan att det ska avtalas 
om ett samarbete mellan de tvåspråkiga välfärdsområdena om dessa tjänster. 

Sandra Bergqvist berättade också om Statsrådets redogörelse om rättsvården. Enligt 
redogörelsen finns stora brister gällande det svenska.  

Johan Kvarnström lyfte HUS lagstridiga förfarande om nätterapier på svenska, finansieringen 

för Västra Nylands välfärdsområdes specialuppdrag och FN:s Orange dagar om könsrelaterat 

våld som också berör Svenskfinland. 

Michael Berner konstaterade att digitala tjänster på svenska alltid bör förverkligas parallellt 

med de finska digitala tjänsterna.   

Sandra Bergqvist sade att i och med övergången till välfärdsområden blir det problem med att 

sammanföra de olika kommunernas datorprogram eftersom de inte kommunicerar med 
varandra. Eventuella översättningar kunde göras som samprojekt. Digitala tekniska lösningar 
ska göras samtidigt på svenska och finska, det är effektivare och billigare. Systemen ska byggas 
så att de kan para ihop kund med personal som behärskar svenska. 

Michael Nyberg berättade att Novia vill starta upp ett nytt sjukskötarprogram på campuset i 

Ekenäs. Utbildningen i flerform skulle i första hand rikta sig till personer som redan är i 
arbetslivet. Studierna skulle börja inkommande vår och avslutas läsåret 2026-2027.  

Beslut:  
Styrelsen antecknade diskussionen för kännedom. 

§10. Svenska dagen och Svenska veckan 2022 

Svenska dagen 
Johan Lindholm berättade att det var ett lyckat beslut att ändra både ställe och tidpunkt för 
mottagningsfesten. I år hade vi cirka 150 personer på plats. 

Svenska dagen firades med stor tv-sänd kvällsfest i Sellosalen i Esbo. Innehållsmässigt blev det 
en bra balans mellan allvar och underhållning. I sista stund fick vi utrikesminister Pekka 
Haavisto som gäst. Musikprogrammet var helt och hållet finlandssvenskt. Programmet har för 
tillfället 18000–19 000 visningar på Yle Arenan, 43 000 hushåll såg programmet i 
direktsändning. Tyvärr blev det sista minuten bortfall av publik på plats i Sellosalen. 
 
Folktinget skapade i samarbete med en grupp experter på innehållsskapande för ungdomar ett 
Svenska dagen dialekt-quiz som sändes via Folktingets Youtube kanal. Unga personer från 
Svenskfinland presenterade dialektala ord/uttryck i korta videosnuttar. Uppgiften var att lista ut 
vad personen säger på dialekt. Modersmålslärare informerades i förväg om möjligheten att 
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använda programmet i undervisningen. Videon har visats närmare 1000 gånger, vilket är en bra 
siffra.  
 
Maria Larma 

Maria Larma berättade att Svenska veckan firades 31.10 – 6.11 på 18 orter. Folktinget hade 
cirka 230 registrerade program som nådde ut till över 17 000 besökare i alla åldrar. Folktinget 
bjöd på 85 program som främst riktades direkt till skolor och daghem. Det erbjöds även digitala 
program som kan ses när som helst på hemsidan svenskaveckan.fi.  

Folktinget har många år samarbetat med Helsingfors Universitetssjukhus (HUS) som via sina 
språkambassadörer på de olika sjukhusen/orterna ordnat program för att uppmärksamma 
svenska språket i vården. 

Glädjande var att alla program kunde genomföras normalt efter pandemin med många inbjudna 
utomstående skolor, daghem, språkbadsklasser och vänklasser. 

Maria Larma besökte under Svenska veckan skolor och program i Kyrkslätt, Tammerfors, Lahtis 
och Helsingfors. 

*** 

Noterades att May-Gret Axell avlägsnade sig från mötet under behandlingen av denna paragraf. 
*** 

Johan Kvarnström riktade ett stort tack till alla som jobbat med arrangemangen under Svenska 

dagen och Svenska veckan. 

Beslut:  
Styrelsen antecknade informationen för kännedom. 

§11. Plats för Svenska dagens huvudfest 2023 

Beslut: 
Svenska dagens huvudfest år 2023 ordnas preliminärt i Österbotten. Orten slås fast på basen av 
diskussioner med Svenska YLE och Parad Media. Planeringen har inletts. 

§12. Internationell verksamhet 

Anna Jungner-Nordgren redogjorde för den internationella verksamheten sedan senaste möte 
och berättade att hon deltagit i NPLD:s styrelsemöte i Cardiff 5-7.10. Det mest värdefulla på 
resan var de studiebesök som ingick, bland annat till en lågstadieskola som undervisar på 
walesiska. Skolan har på några år ökat sitt elevantal från 19 elever till över 300 elever och har 
speciellt lyckats attrahera utrikesfödda familjer.  

Jungner-Nordgren har även deltagit i en konferens arrangerad av FUEN som talare. 
Konferensens tema var Minorities means business och ordnades i Galway i Irland 10-13.11.  

Planeringen av den internationella konferensen som Folktinget ska ordna tillsammans med 
nätverket Network to Promote Linguistic Diversity (NPLD) samt med tankesmedjan Coppieters 
Foundation går vidare. Konferensens tema är social- och hälsovård på minoritetsspråk eller 
mindre talade språk och ordnas på Hanaholmens kulturcentrum för en publik bestående av 
europeiska språkminoriteter och finländska påverkare och intresserade den 28 och 29 
september 2023, med en mottagning den 27.9. 

NPLD har i många års tid samarbetat med tankesmedjan Coppieters Foundation, som fokuserar 
på språklig mångfald och minoriteters rättigheter. Under tre år har NPLD och Coppieters 
Foundation ordnat så kallade Campus som lyft fram språkfrågan ur olika perspektiv. Målet med 
dessa Campus är att skapa en plattform för utbyte av erfarenheter, nya nätverk och strategier. 
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Konferensen som ordnas blir det fjärde campuset och Folktinget är huvudman för 
arrangemangen.  

Beslut:  
Styrelsen antecknade informationen för kännedom. 

*** 

Noterades att Suzanne Sjöholm avlägsnade sig från mötet under behandlingen av denna 
paragraf. 
*** 

§13. Övriga ärenden 

- Folktinget deltar med program på SuomiAreena i Björneborg 27-30.6.2023 
 

Beslut:  
Styrelsen antecknade informationen för kännedom. 

§14. Anmälningsärenden  

- Tid för inlämning av motioner till folktingssessionen 2–23.1 2023 
- Sessionen i Seinäjoki 12–13 maj 2023 
- För kännedom antecknas att Michael Berner före mötet inleddes meddelade att han 

önska avgå från styrelsen. Det konstaterades att Berners ersättare kallas till följande 
styrelsemöte. En ny medlem som ersätter Berner väljs på ordinarie session i maj. 

Beslut:  
Styrelsen antecknade anmälningsärendena för kännedom. 

§15. Följande möte 

Beslut:  
Styrelsens följande styrelsemöte hålls fredagen den 17 februari kl. 10–12 på den digitala 
plattformen Zoom (reserv 14 mars kl. 14.30-16.30). På mötet behandlas bokslutet och 
sessionshandlingar. 

§16. Mötet avslutas  

Mötet avslutades klockan 16.19. 

 

 
 
 
Sandra Bergqvist  Johan Kvarnström   
ordförande   viceordförande  

 
 
Roberth Sjöström  Antti Koivukangas 
protokolljusterare  protokolljusterare 

 

Christina Gestrin 
sekreterare 
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